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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad händer inom kommunpolitiken?

 Fokus på 
 barnrätt!
Två motioner med barnrätt som gemensamt 
fokus lämnades in av Vänsterpartiet innan 
sommaren. Vid nyår blev barnkonventionen 
lag, en lag som innebär ett ökat krav att 
lyssna på barn och ta hänsyn till barn i alla 
kommunala verksamheter. Lagen ska efter-
levas – det är inte bara ett perspektiv bland 
många andra.   

Elisabet Flennemo (V) beskriver i sin motion 
om införande av barnrättsombud vikten av 

ökad kompetens 
och barnper-
spektiv inom 
de kommunala 
förvaltningarna.

För en lyckad 
implementering 
av barnrättslagen 
i Växjö kommun 
behövs fler 
resurspersoner, 

barnrättsombud, med god kompetens som 
kan stödja, coacha och handleda i arbetet. 

Barnrättsombuden ska säkerställa att det 
finns ett barnperspektiv med överallt där 
kommunen bedriver verksamhet. 

Maria Garmer (V) 
yrkar i sin motion på 
införande av barnbokslut 
inom alla kommunala 
verksamheter. För att på 
ett långsiktigt sätt kunna 
införliva barnrättslagen i 
de kommunala verk-
samheterna vill Vän-
sterpartiet att nämnder 

och styrelser årligen redovisar hur man arbetar 
med barns rättigheter samt hur barns och ungas 
delaktighet ser ut i verksamheterna. 

Redovisningen ska därefter ligga till grund för 
ett årligt barnboksslut som förslagsvis redovisas 
i samband med kommunstyrelsens årsredo-
visning. 
 
Barnperspektiv kan vara att uppmärksamma 
vilka konsekvenser olika beslut får för barn 
samt att aktivt arbeta med kunskapsinhämtande 
inför förändringar. Det kan också vara att ta 
ställning för en svag grupp i samhället och kon-
sekvent verka för denna grupps intressen.

Vi hoppas att motionerna får gehör och att 
Växjö kommun kan gå i bräschen och ge barn-
rättslagen den status den förtjänar. 

Lagen ska efterlevas 
– det är inte bara ett 
perspektiv bland 
många andra.   

“

Sommar-special!



Corona och 
äldreomsorgen
I skrivande stund (mitten på juni) finns det 
tecken på att smittspridningen börjar avta. Det 
är dock inget att lita på. Viruset är nytt och 

utvecklingen oklar. 
Något som ändå, mitt i 
allt elände, smärta och 
sorg, är positivt är att 
pandemin satt fokus 
på äldreomsorgen 
i Sverige. Det blev 
plötsligt uppenbart för 
politiken på alla nivåer 
att det finns stora 

brister. Inget nytt för många av oss. Äldreom-
sorgen har inte prioriterats på ett par decennier. 
Forskare och utredningar har visat att det inte 
går att skära ner och tro att kvaliteten består. 
Det går inte att privatisera och tro att kontrollen 
är kvar. Det går inte att ha dåliga villkor för 
personal och tro att den stannar.

För att kunna skapa förutsättningar för en värdig 
ålderdom för alla krävs nya resurser, kontinu-
erliga statliga bidrag. I Växjö kommun har vi 
föreslagit en kommission bestående av politiker 
från alla partier som analyserar (gärna tillsam-
mans med forskare från Linnéuniversitetet) läget 
när det gäller personalen. Hur många behövs? 
Hur stor andel sjuksköterskor respektive under-
sköterskor? Ska omsorgen ha egna läkare? Hur 
uppnår vi bättre kontinuitet inom hemtjänsten? 
Hur ska vi lyckas med rekryteringen av utbildad 
personal? Hur stor andel ska vara fastanställda? 
Kanske alla?

Vi vill också analysera vilken beredskap vi ska 
ha i en pandemi? Hur stora lager ska finnas och 
av vad? Hur ska de mest sköra inom vård och 
omsorg, t.ex. de med demenssjukdomar, få bästa 
vården och omhändertagandet? Vilka resurser 
behövs för att lyckas organisera en äldreom-

sorg som är långsiktigt hållbar, med eller utan 
pandemier?

Vi vill se analyser, sätta mål och successivt uppnå 
en äldreomsorg som inte är sparobjekt, inte an-
vänder minutstyrning, som bygger på tillit till den 
kompetenta personalen och på individens behov 
och önskemål. Vi ska ge järnet för att nå dithän! 
Men - det krävs folkligt tryck! enighet i ord är en 
sak, men det ska till handling och resurser också.

Carin Högstedt, (V)

 Sverige behöver fler
 trygga jobb, inte färre
Den 1 juni presenterades en utredning om 
förändringar i anställningsskyddet. Utredningen 
beställdes av regeringen som en del av januari-
avtalet med Centerpartiet och Liberalerna. 
Redan från början stod det klart att utredningen 
skulle föreslå försämringar av anställningss-
kyddet – det var det Centern och Liberalerna 
krävde för att stödja regeringen. När utred-
ningen nu är färdig visar det sig att förslagen 
är betydligt värre än befarat. Större delen av 
Sveriges anställda skulle förlora sin trygghet och 
det fackliga arbetet på arbetsplatserna riskera att 
slås ut om föreslagen genomförs.



De tre fackliga centralorganisationerna LO, 
TCO och SACO är eniga om att utredningen 
omedelbart ska kastas i papperskorgen. Det 
är också Vänsterpartiets åsikt. Så allvarligt 
ser vi på den här föreslagna försämringen av 
anställningsskyddet att vi är beredda att väcka 
misstroendeomröstning mot Stefan Löfvén om 
regeringen går vidare och genomför den. Nu 
gäller det att på alla sätt mobilisera motståndet 
mot urholkningen av löntagarnas trygghet och 
rättigheter. Sverige behöver fler trygga jobb, 
inte färre.

Sänkning av 
politikerarvoden
Det är inte första gången Vänsterpartiet påpekar 
att arvoden för heltidspolitiker är för höga. Det 
är inte rimligt att våra förtroendevalda tjänar 
så mycket och när beslutet om frysta partistöd 
togs i kommunfullmäktige i december tyckte 
vi det hade gått för långt. En fortsatt höjning 
av arvoden till enskilda politiker är tydligen ok 
i besparingstider, men inte det partistöd som 
möjliggör viktigt politiskt fotarbete för samtliga 
av fullmäktiges partigrupper.

Johnny Werlöv (V) 
yrkar i en motion till 
kommunfullmäktige 
på en sänkning av 
kommunalrådens ar-
voden med 10 procent-
enheter i förhållande 
till riksdagsledamöters 
löner (kommunstyrel-
sens ordförande i 

Växjö kommun tjänar idag 125% av ett riksdag-
sarvode). Det skulle generera en besparing fyra 
gånger så stor som det frysta partistödet, nära 
en halv miljon. Berörda politiker skulle fortsatt 
tjäna närmre en miljon om året, Vänsterpartiets 
bedömning är att det är en rimlig besparing i 
tider av såväl budgetunderskott som pandemi.

Efterlängtat besked!
Växjös samlade föreningsliv och samtliga studie-
förbund har i olika grad drabbats ekonomiskt av 
coronapandemin. Färre medlemmar, inställda 
cuper, minskat antal kursdeltagare, inga publik-
intäkter med mera har slagit hårt mot den ideella 
verksamheten. Kultur- och fritidsnämnden har 
nu enhälligt beslutat, att sätta parentes kring 
2020 och basera allt stöd till föreningslivet på 
2019 års verksamhet.

 - Beslutet är högst 
rimligt, efterlängtat 
och hälsas med stor 
tillfredställelse ute 
bland de föreningar 
(och naturligtvis andra) 
jag har kontakt med, 
kommenterar Vänster-
partiets ledamot i kultur- 

och fritidsnämnden Håkan Frizén (V) det tagna 
beslutet.

 
 

Glad sommar 
önskar

Vänsterpartiet 
i Växjö!
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Sommarkryss

Vågrätt
1. Lagstiftningen som kom till efter mycket kamp från fackförbund och 
skapar ökad trygghet för Sveriges arbetare. Vänsterpartiet jobbar aktivt för 
att lagstiftningen inte ska försvagas.
2. Vänsterpartiet har sedan valet lyckats driva på för extra stöd till 
regioner och kommuner. Vad heter vår ekonomisk-politiske talesperson i förnamn?
3. Vad hette sångerskan och Vederslövsdottern som nästa år varit död i ett sekel och som 
helt nyligen blev en app designad av Smålands Musikarkiv? Förnamn tack.
4. Mellan Seminarievägen och Liedbergsgatan ligger ett antal lägenhetshus ritade på 
femtiotalet av en välkänd brittisk arkitekt. Efternamnet sökes.
5. Rymliga landsbygdskyrkor i nyklassisk stil som Esaias Tegnér förespråkade under de 
första decennierna av 1800-talet brukar ibland lite raljant liknas vid denna byggnad.
6. Palme har diskuterats flitigt senaste veckorna. Vem var partiledare för Vänsterpartiet 
vid tiden för mordet på Olof Palme?

Lodrätt
7. Carl von Linné har varit ett diskussionsämne på senare tid och vissa vill att statyer av 
honom ska plockas ner. Vad hette hans kanske mest kände lärljunge Daniel i efternamn?
8. När Jonas Sjöstedt lämnar partiledarposten planerar han att flytta till vilket land?
9. Corona har präglat också idrottsvärlden och premiären av superettan gick för tomma 
läktare. Vilka mötte Öster i första matchen för säsongen?
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